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  میانگین قیمت یک آپارتمان در 
تهران چقدر شد؟

شاخص قیمت مسکن شهر تهران، فقط در دی ماه 
امسال ۹. ۸درصد رشد کرده که این رقم بالاترین 
میزان رشد ماهانه از مهر۱۳۹۹ تاکنون محسوب 
می شود این درحالی است که مرکز آمار ایران 
میانگین وزنی قیمت یک متر آپارتمان در شهر تهران 
در دی ماه امسال را ۵۴میلیون و۹۲۶هزارتومان اعلام 
کرده که تا اینجای کار، بالاترین رقم در طول تاریخ 
بازار مسکن ایران محسوب می شود. با احتساب این 
قیمت، میانگین قیمت یک آپارتمان ۷۵متری در 
شهر تهران به ۴میلیارد و۱۲۰میلیون تومان رسیده 
است. شاخص قیمت مسکن شهر تهران در حالی با 
جهش ۹. ۸درصدی در دی ماه مواجه شده که نرخ 
تورم ماهانه مصرف کننده در این ماه ۴. ۳درصد بوده 
است. از نگاهی دیگر، تورم مصرف کننده در دی ماه 
۲. ۴درصد بالاتر از آذرماه بوده است درحالی که تورم 
ماهانه بازار مسکن در همین بازه زمانی ۵. ۷درصد 
بیشتر شده است. این شتاب تورمی قابل توجه که 
سرعت آن به ۲. ۴برابر تورم عمومی می رسد، بیش 
از آنکه ناشی از تبعات تورمی اقتصاد باشد، ریشه 
در جهش تورم انتظاری بازار و همچنین نگرانی 
صاحبان سرمایه ریالی از تنش های ارزی دارد و 
به نظر نمی رسد جز با رفع ریشه ای این نگرانی ها، 
بتوان مانع از تکرار آن شد. اطلاعات مرکز آمار 
ایران نشان می دهد: در دی ماه، میانگین قیمت هر 
مترمربع زیربنای مسکونی در شهر تهران ۶۶درصد 
نسبت به دی ماه سال قبل افزایش پیدا کرده که 
این میزان، ۱۳. ۹درصد بالاتر از تورم نقطه به نقطه 
آذرماه است. در اثر این اتفاق، میانگین ارزش یک 
آپارتمان ۷۵متری در شهر تهران که در سال گذشته 
۲میلیارد و۳۶۱میلیون  تومان بود، یک میلیارد و 
۷۵۸میلیون تومان افزایش پیدا کرده و به ۴میلیارد 
و۱۲۰میلیون تومان رسیده است. به  عبارت دیگر، 
خریداران یک آپارتمان متوسط در دی ماه امسال 
باید یک میلیارد و۷۵۸ میلیون  تومان بیش از کسانی 
که در دی ماه سال قبل همین آپارتمان را خریده اند، 
پول پرداخت کنند. تبدیل شدن مسکن به عنوان 
یک نیاز ضروری به رؤیایی دست نیافتنی، مستقیما 
بر کیفیت زندگی خانوارهای ایرانی اثرگذار است و 
در ابعاد گوناگون آنها را دچار بدمسکنی می کند؛ 
چراکه بسیاری از خانوارها، ناگزیر به حضور در 
بناهایی با حداقل سرانه فضا و زیربنا هستند علاوه 
بر این در بازار اجاره، بسیاری از خانوارها به واسطه 
ناتوانی در جبران رشد قیمت اجاره، ناچار به کوچ 
به مناطق پایین تر از محل سکونت، حاشیه شهرها 
یا حتی خروج از شهر محل سکونت خود خواهند 
بود و این مساله به واسطه اختلاط فرهنگ ها و 
دگرگونی جایگاه اجتماعی خانوارها می تواند به 
بروز آسیب های اجتماعی برای آنها منجر شود. 
فارغ از عوامل و دلایل جهش متوالی قیمت مسکن 
درسال جاری، این رشدهای نجومی به سوخت 
تورمی برای بازار اجاره تبدیل شده است؛ به گونه ای 
که حتی در کسادی فعلی این بازار نیز قیمت اجاره 
برای متقاضیان انگشت شمار موجود در بازار با 
رشدهای قابل تأمل مواجه بوده است که متأسفانه، 
تمایل متولیان حوزه مسکن به گفتاردرمانی بازار 
اجاره و بی عملی طولانی مدت آنها در اجرای طرح ها 
و بسته های ساماندهی این بازار باعث شده هیچ ابزار 
کارآمدی برای مهار بازار اجاره در ایران وجود نداشته 
باشد و مستأجران در برابر امواج تورمی در این بازار 
به معنای واقعی کلمه بی پناه باشند. در شرایط 
فعلی و با فرض حفظ فاصله موجود میان درآمد 
اجاره و ارزش مسکن در بازار، تورم نقطه به نقطه 
۶۶درصدی مسکن نسبت به سال قبل به معنای 
ظرفیت افزایش ۶۶درصدی میانگین قیمت اجاره 
در همین بازه زمانی است؛ درحالی که هم از منظر 
افزایش دستمزد و حقوق و هم ازلحاظ حاشیه سود 
کسب وکارها، احتمال افزایش ۶۶درصدی میانگین 
درآمد خانوارهای مستأجر در همین بازه زمانی بسیار 

بعید به  نظر می رسد. 

 خودکفایی و صادرات تجهیزات 
صنعت برق کشور دو روی یک سکه

وزیر نیرو با اشاره به رشد ۲۰ تا ۳۰ برابری 
ایران  برق  و  آب  صنعت  مختلف  بخش های 
گفت: ظرفیت تولید برق کشور از ابتدای انقلاب 
اسلامی تا امروز از ۷۰۰۰ مگاوات به بیش از ۹۰ 
هزار مگاوات رسیده است. علی اکبر محرابیان به 
تحولات صنعت آب و برق پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی ایران اشاره و تصریح کرد: این تحولات 
نسبت به گذشته قابل قیاس نیست، به طوری که  
در بخش های مختلف صنعت آب و برق شاهد رشد 
۲۰ تا ۳۰ برابری هستیم. وزیر نیرو با بیان اینکه در 
ابتدای انقلاب اسلامی ظرفیت تولید برق در کشور 
۷۰۰۰ مگاوات بود، یادآور شد: در آن زمان کشور در 
حوزه صنعت برق وابستگی کامل به سایر کشورها 
داشت، به طوری که کارشناسان صنعت برق فقط 
مجوز تعویض روغن ترانس برق را داشتند؛ این در 
حالی است که امروز ظرفیت نیروگاهی صنعت برق 
کشور بیش از ۹۰ هزار مگاوات است. به گفته او، 
اکنون صنعت برق کشور به طور کامل به خودکفایی 
رسیده  است، علاوه بر آن حجم وسیعی از خدمات 
فنی و مهندسی این عرصه صادر می شود و ساخت 
نیروگاه ها در خارج از کشور توسط متخصصان 
و مهندسان ایرانی صورت می گیرد. به گزارش 
ایلنا، محرابیان ضمن ابراز خرسندی از اینکه امروز 
فرآیندهای طراحی، اجرا و نگهداری صنعت برق 
کشور به طور کامل توسط متخصصان و مهندسان 
داخلی هدایت می شود، خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر برخی از کشورهای خارجی و همسایه به 
خدمات و تجهیزات صنعت برق ایران وابسته اند، برای 
مثال اکنون بخش عمده ای از صنعت برق کشور عراق 
توسط شرکت های ایرانی ساخته و نگهداری می شود. 

اخبارکوتاه

  پوشش ۷۰ درصدی جامعه
 تحت پوشش بیمه ها

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: طی 
این سال ها تجربه های خوبی کسب کرده ایم و در 
این سال ها تلاش های بسیاری شده است و امروز ما 
خدمتگزار بخشی از جامعه در حوزه تامین اجتماعی و 
بیمه  هستیم. وی افزود: قبل از انقلاب حدود ۲۰ درصد 
جامعه ۳۵ میلیون نفری تحت پوشش بیمه های 
اجتماعی بودند و امروز بیش از ۷۰ درصد جامعه ما 
تحت پوشش بیمه های اجتماعی قرار دارند. همچنین 
در حوزه درمان در چند ماه گذشته و با اقدامات دولت 
سیزدهم اقدامات خوبی شده است. مدیر عامل سازمان 
تامین اجتماعی با اشاره به پوشش ۷۰ درصدی جامعه 
تحت پوشش بیمه ها گفت: این دستاورد بزرگی در 
راستای تحقق عدالت اجتماعی است که محقق شده 
است ولو اینکه ما باید بتوانیم به پوشش صددرصدی 
برسیم. موسوی با اشاره به آمار بازنشستگان گفت: 
این آمار در حال حاضر به ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر 
رسیده است. این عدد در قبال ۸۰ هزار بازنشسته قبل 
از انقلاب است و حدود ۲۷۰ هزار قالیباف تحت پوشش 
بیمه سازمان قرار دارند که سهم بیمه آنها توسط دولت 
پرداخت می شود. موسوی با اشاره به افزایش تعداد 
مراکز درمانی تامین اجتماعی پس از انقلاب گفت: 
در حال حاضر بالغ بر ۴۰۰ مرکز درمانی بیمارستانی 
فوق تخصصی راه اندازی شده است و روزانه حدود ۱۳ 
هزار نفر در بخش های مختلف بستری می شوند و این 
اتفاق را مقایسه کنید با بحث های درمانی در گذشته و 
متوجه خواهیم شد که اقدامات موثری پس از انقلاب 
در حوزه تامین اجتماعی و درمان انجام شده است. 
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی اضافه کرد: با 
انقلاب اسلامی، انقلابی در حوزه ارائه خدمات بیمه ای 
رخ داد و البته ما با شرایط ایده آل فاصله داریم و تلاش 
می کنیم که به این مرحله برسیم. موسوی گفت: در 
بخش های مختلف بیمه ای درمانی و حوزه اقتصادی، 
برنامه راهبردی عملیاتی شد و بر هشت برنامه راهبردی 
متمرکز شدیم. یکی از راهبردهای ما توسعه پوشش 
بیمه همگانی برای آحاد جامعه است که با هدف همراه 
بود که با اجرای بیمه خانوار ایرانی برای نخستین بار 
توانستیم بخش قابل توجهی از این اقشار را تحت 
پوشش بیمه ای قرار بدهیم. سال گذشته یک میلیون 
نفر هدف پوشش بیمه ای بودند و امسال نیز همین 
روند مورد توجه قرار گرفت و تا به امروز ۸۸۰ هزار نفر 
بیمه شده جدید تحت پوشش قرار گرفتند و این مسیر 
ادامه خواهد داشت. ان شاءا... اصل فراگیر پوشش بیمه  
تامین اجتماعی را پیگیری خواهیم کرد. وی گفت: 
در این دوره اصلاح قانون ۵ بیمه کارگران ساختمانی 
انجام شد که به زودی ابلاغ خواهد شد و برآورد ما این 
است که بین ۵۰۰ تا ۷۰۰ هزار نفر پشت نوبت پوشش 
بیمه ای کارگران ساختمانی با ابلاغ این قانون تحت 
پوشش قرار بگیرند و در این دوره ۵ لایحه در ارتباط 
با اصلاح ساختار فنی و محاسباتی سازمان تهیه شده 
است و این لوایح متناسب با سیاست های وزارت رفاه 
تقدیم دولت شده است و می تواند مشکل صندوق را 
برای سال های طولانی رفع کند. مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی با اشاره به پرداخت مستمری به 
بازنشستگان تامین اجتماعی تصریح کرد: ماهیانه ۳۰ 
هزار میلیارد تومان حقوق و مستمری توسط سازمان 
تامین اجتماعی انجام می شود و علاوه بر شرایط حقوق 
و مستمری توسعه خدمات در اولویت سازمان بوده 
است. ما امسال حدود ۱۲۰ درصد رشد هزینه ای را 
برای بازنشستگان داشته ایم و ۵۰ درصد از حق بیمه 
تکمیلی بازنشستگان توسط تامین اجتماعی پرداخت 
می شود و هم اکنون ماهیانه مبلغ ۱۰۲ هزار تومان 
سهم سازمان تامین اجتماعی در قالب بیمه تکمیلی 
بازنشستگان به شرکت بیمه تکمیلی بازنشستگان آتیه 
سازمان حافظ پرداخت می شود. وی گفت: امسال نیز 
بالغ بر ۲۳ پروژه طراحی شده است که ۹ هزار میلیارد 
تومان بودجه برای این پروژه ها در نظر گرفته شده 
است. یکی از این پروژه ها بیمارستان هدایت است 
که با ظرفیت ۱۰۰ تخت به بهره برداری خواهد رسید 
و احداث ۵ الی ۶ درمانگاه در دستور کار سازمان قرار 
گرفته است. اتفاقات خوبی در حوزه پوشش بیمه ای 
در دولت سیزدهم و تاکید رئیس جمهور رقم خورده 
است به ویژه در حوزه درمان ان شاءا... خبرهای خوبی 
در آینده خواهیم داشت و بحث پوشش بیمه ناباروری 
برای اولین بار اتفاق افتاد و همچنین در بحث دارویاب 
بالغ بر ۲۰۰ دارو تحت پوشش بیمه ها قرار گرفتند. 
وی ادامه داد: اعزام بازنشستگان به مشهد یکی دیگر 
از اقدامات سازمان تامین اجتماعی است که به صورت 
رایگان اعزام می شوند که بالغ بر ۳۰ هزار نفر تا به امروز 
به مشهد مقدس اعزام شده اند و باید تلاش کنیم که 
این عدد را به بالغ بر ۵۰ هزار نفر در سالجاری برسانیم. 
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: یکی از 
اهداف هوشمندسازی خدمات توسط سازمان تامین 
اجتماعی است و باید به سمتی برویم که مداخلات 
انسانی را کاهش بدهیم و در این دوره ۳۰ خدمت 
غیرحضوری به ۴۲ خدمت رسیده است و ان شاءا... این 
تعداد در آینده نزدیک به ۵۲ خدمت خواهد رسید. 
به گزارش تسنیم، موسوی افزود: در بحث نسخه 
الکترونیک در دولت قبل حدود ۶۰ درصد پیشرفت 
بود که هم اکنون این آمار به ۹۰ درصد رسیده است 
و ما توانستیم پیشرفت خوبی را در اجرای نسخه 
الکترونیکی داشته باشیم و ما بنا داریم پرداخت از جیب 
مردم را به صفر برسانیم و این کار در دستور کار سازمان 
تامین اجتماعی قرار گرفته است. مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی گفت: دو راهبرد در حوزه اقتصادی و 
سرمایه ای داشته ایم و ۱۲ راهبرد در مجموعه شستا 
آماده و نشانه های خوبی را نیز می بینیم. پروژه هایی 
نیز در همین ایام در حوزه دارو و پتروشیمی خواهیم 
داشت. همچنین در سال مالی اخیر رشد خوبی را در 

حوزه اقتصادی داشته ایم. 

روزنـــــه

آرمان ملی- المیرا بابایی : مجید بهزادپور، 
رئیس کل بیمه مرکزی روز گذشته در نشست 
خبری با اصحاب رسانه در مورد عملکرد بیمه 
مرکزی و اهداف آن توضیحاتی ارائه کرد و گفت: 
بهترین مبنا برای عملکرد بیمه مرکزی اهداف 
آن است که با توجه به تحولات دولت مردمی در 
صنعت بیمه می توان گفت که یکی از کامل ترین 
اهداف توسعه را دنبال می کنیم و بیش از ۲۲ 
بند برای صنعت بیمه برای مجریان مشخص 
کرده است که هدف گذاری که برای این بندها 
مطرح شده است در حوزه هایی مانند توسعه 
کمی و کیفی، تحول دیجیتال، آموزش و توسعه 
نیروی انسانی و همچنین مردمی کردن صنعت 
بیمه است. بهزادپور همچنین در مورد اصلاح 
قانون اظهار کرد: اصلاح قانون نیز دردستور کار 
است و قانون دراندازه ای که مشکلات امروز ما را 
مرتفع کند است، اما اولویت با نیاز به بازنگری در 
آئین نامه هایی است که از مهم ترین موضوعات 
مورد پیگیری ماست. رئیس کل بیمه مرکزی 
گفت: حق بیمه تولیدی در ۱۰ ماه نخست 
امسال ۱۴۰. ۶ هزار میلیارد بوده که نسبت به 
مدت مشابه سال قبل رشد ۵۵. ۳ درصد داشته 
است همچنین تفاهم نامه هایی با کشور مالزی و 
امارات بسته شده و سفرهای کاری و دوره های 
آموزشی در این زمینه انجام شد و همچنین 
صنعت بیمه با دانشگاه تهران، رویداد حکمرانی 
صنعت بیمه برگزار کرد. رئیس کل بیمه  مرکزی 
گفت: از آغاز دوره فعالیت دولت سیزدهم، مجوز 
فعالیت ۶ شرکت جدید بیمه ای در سالجاری 
داده شد که عمده این شرکت ها در زمینه های 
تخصصی مانند بیمه زندگی و بیمه اتکایی 
فعالیت می کنند و هر هفته دو سه تجربه جدید 
و نوآوری در صنعت بیمه از سوی شرکت های 
بیمه ای معرفی می شود که اغلب این پروژه ها 
در حال اجراست و هدف از آن تشویق این نوع 
فعالیت ها برای سایر شرکت ها و ایجاد رقابت 
و فراگیری در صنعت بیمه است. رئیس کل 
بیمه مرکزی افزود: برای نخستین بار انتشار 
اوراق بیمه  اتکایی توسط سه شرکت در بازار 
سرمایه منتشر خواهد شد و از شورای فقهی 
بورس نیز برای تبادل و نقل و انتقال مالکیت 
اوراق بیمه اتکایی مجوز گرفته ایم. بهزادپور 
گفت: انتشار اوراق بیمه اتکایی به منظور انتقال 
ریسک به مردم صورت می گیرد همچنین با 
قوه قضائیه، پلیس و معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری تفاهم نامه هایی امضاء کرده ایم. 
او با بیان اینکه هدف بیمه مرکزی تقویت نظارت 
حرفه ای بر شرکت هاست بیان کرد: در این 
زمینه با اصلاح آئین نامه سرمایه گذاری با 
رعایت حقوق بیمه گذاران مشکلات شرکت ها را 
برطرف می کنیم و اولویت ما آئین نامه هایی است 
با همکاری اعضای شورای عالی بیمه اصلاح 

می شود. رئیس کل بیمه مرکزی ادامه داد: در 
راستای مقررات زدایی و کاهش مداخلات بیمه 
مرکزی و تقویت نقش نظارتی با اصلاح آئین نامه 
۹۰ صنعت بیمه، تعداد سمت هایی که نیاز به 
مجوز بیمه مرکزی داشت از ۱۶ مورد به ۶ مورد 
کاهش یافت و سند پدافند غیرعامل صنعت 
بیمه با کمک سازمان پدافند غیرعامل کشور 
تهیه شد، همچنین سند مقابله با پولشویی نیز 
با کمک ارگان های ذیربط تدوین شده است 
همچنین در راستای کاهش نقش بیمه مرکزی 
در بیمه اتکایی علاوه بر مجوزهایی که به 
شرکت های جدید داده  شد به ۱۱ شرکت بیمه 
موجود هم مجوزهای موقت برای حضور در بازار 
بیمه اتکایی داده ایم. رئیس کل بیمه مرکزی 
گفت:  در راستای حفظ حقوق مردم در بحث 
بیمه شخص ثالث وسایل ریلی بعد از مصوبه 
۱۱ آبان سالجاری دولت و مصوبه شورای عالی 
بیمه، حق بیمه به حوادث ریلی تسری پیدا کرد 
و حق بیمه تولیدی در ۱۰ ماه نخست امسال 
۱۴۰. ۶ هزار میلیارد بوده که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشد ۵۵. ۳ درصد داشته است 
همچنین میزان پرداختی خسارت ۷۳. ۳ هزار 
میلیارد تومان بوده است. رئیس کل بیمه مرکزی 
گفت: امسال مجوز فعالیت برای۶ شرکت جدید 
در صنعت بیمه صادر شد و شرکت های بیمه ای 
ملزم به ارائه ابزارهای جدید دیجیتالی برای 

خدمات بهتر به مشتریان شدند. 
6 شرکت   صدور مجوز راه اندازی 

بیمه ای جدید 
بهزادپور با اشاره به تجارب بین المللی در 
صنعت بیمه گفت:  تفاهم نامه هایی با کشور های 

مالزی و امارات بسته شده و سفرهای کاری 
و دوره های آموزشی در این زمینه انجام شد 
و همچنین صنعت بیمه با دانشگاه تهران 
حکمرانی صنعت بیمه برگزار کرد. به گفته 
رئیس کل بیمه  مرکزی مجوز فعالیت به ۶ 
شرکت جدید بیمه ای در سالجاری داده شد 
که عمده این شرکت ها در زمینه های تخصصی 
مانند بیمه زندگی و بیمه اتکایی فعالیت 
می کنند علاوه بر این در راستای کاهش سهم 
دولت از بیمه های اتکایی به ۱۱ شرکت موجود 
بیمه ای نیز اجازه ارائه محصولات اتکایی داده 
شده است که البته این مجوزها موقتی است و 
باید شرکت های تخصصی اتکایی در این زمینه 
مجوز بگیرند. وی همچنین گفت: هر هفته دو 
سه تجربه جدید و نوآوری در صنعت بیمه از 
سوی شرکت های بیمه ای معرفی می شود که 
اغلب این پروژه ها در حال اجراست و هدف 
از آن تشویق این نوع فعالیت ها برای سایر 
شرکت ها و ایجاد رقابت و فراگیری در صنعت 
بیمه است. رئیس کل بیمه مرکزی همچنین 
گفت:  برای اولین بار انتشار اوراق بیمه  اتکایی 
که از سال ۹۹ در قالب تبصره  بودجه بود، 
امسال به صورت جدی پیگیری می شود که این 
اوراق توسط سه شرکت در بازار سرمایه منتشر 
خواهد شد و از شورای فقهی بورس هم برای 
تبادل و نقل و انتقال مالکیت اوراق بیمه اتکایی 
مجوز گرفته ایم و انتشار اوراق بیمه اتکایی به 
منظور انتقال ریسک به مردم صورت می گیرد 
همچنین با قوه قضائیه،  پلیس و معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری تفاهم نامه هایی امضا 
کرده ایم. وی با بیان اینکه هدف بیمه مرکزی 

تقویت نظارت حرفه ای بر شرکت هاست، گفت: 
 در این زمینه با اصلاح آئین نامه سرمایه گذاری 
با رعایت حقوق بیمه گذاران مشکلات شرکت ها 
را برطرف می کنیم و اولویت ما آئین نامه هایی 
است با همکاری اعضای شورای عالی بیمه 
مرکزی  بیمه  رئیس کل  می شود.  اصلاح 
همچنین گفت: در راستای مقررات زدایی و 
کاهش مداخلات بیمه مرکزی و تقویت نقش 
نظارتی با اصلاح آئین نامه ۹۰ صنعت بیمه 
تعداد سمت هایی که نیاز به مجوز بیمه مرکزی 
داشت از ۱۶ مورد به ۶ مورد کاهش یافت و سند 
پدافند غیرعامل صنعت بیمه با کمک سازمان 
پدافند غیرعامل کشور تهیه شده است. وی 
این را هم گفت:  در راستای کاهش نقش بیمه 
مرکزی در بیمه اتکایی علاوه بر مجوزهایی که 
به شرکت های جدید داد ه ایم، به ۱۱ شرکت 
بیمه موجود هم مجوزهای موقت برای حضور 
در بازار بیمه اتکایی داده ایم. بهزادپور گفت: 
 شرکت های جدید بیمه زندگی مانند کاریزما 
که به تازگی مجوز گرفته و بیمه خاورمیانه که 
از قبل بود برای توسعه صنعت بیمه زندگی به 
کار گرفته می شود. رئیس کل بیمه مرکزی 
همچنین گفت:  در راستای حفظ حقوق مردم 
در بحث بیمه شخص ثالث در حوادث ریلی برای 
افرادی که دچار حادثه می شوند، قبلا  حقوق 
آنان نادیده گرفته می شد چون قرارداد راه آهن با 
شرکت های بیمه در راستای قرارداد مسئولیت 
بود، بنابراین رقمی که به خسارت دیدگان 
تصادفات ریلی پرداخت می شد ناچیز بود، اما 
بعد از مصوبه ۱۱ آبان سالجاری دولت و مصوبه 
شورای عالی بیمه حق بیمه در حوادث ریلی را 
قرار شد تسری بدهیم و وسایل نقلیه ای که در 
تصادف با قطار دچار حادثه می شوند، رقم قابل 
توجهی دریافت کنند که در زمینه قرارداد 
بیمه تکمیلی درمان فرهنگیان با بیمه مرکزی 
منجر به عقد قرارداد شد و فرهنگیان کشور 
تحت پوشش قرار گرفتند. رئیس کل بیمه 
مرکزی در مورد حق بیمه تولیدی در سالجاری 
گفت: حق بیمه ۱۰ ماهه کشور به ۱۰۴. ۶ 
هزار میلیارد تومان رسیده که نسبت به رقم 
مشابه سال قبل رشدی به میزان ۵۵. ۶ درصد 
داشته است. وی در مورد پرداخت خسارت 
توسط صنعت بیمه نیز گفت: صنعت بیمه 
در قالب ۵۶ میلیون خسارت حادثه به میزان 
۷۳. ۳ هزار میلیارد تومان پرداخته است که 
نسبت به رقم مشابه سال قبل از رشدی معادل 
۵۵. ۴ درصد برخوردار شده است. همچنین 
تعداد خسارت ها نسبت به مشابه سال قبل 
۵۵. ۳ درصد رشد داشته و سهم خسارت از 
حق بیمه ها ۵۲. ۲ درصد بوده و سهم بخش 
غیر دولتی از پرتفوی بیمه امسال ۷۳ درصد 

بوده است.

رئیس کل بیمه مرکزی در نشست خبری با اصحاب رسانه:    

 اصلاح آئین نامه سرمایه گذاری 
با رعایت حقوق بیمه گذاران اولویت ماست

وزیر جهاد کشاورزی:

آمار بخش کشاورزی دقیق نیست
  وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به ایجاد 
رصدخانه برای تهیه آمار در بخش کشاورزی 
گفت: وضعیت ارائه آمار در بخش کشاورزی 
دقیق نیست به طوری که من نیز به عنوان وزیر 
آمار دقیقی از تولیدات بخش کشاورزی ندارم. به 
گزارش  تسنیم، سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد 
کشاورزی اظهار داشت: دستاوردهای علمی که 
در کشور انجام می شود برای ارزان سازی تولید غذا 
در کشور است. علم و دانش و بهره وری در تولید 
غذا، حذف واسطه ها از مواردی است که می تواند 
منجر به ارزان سازی غذا در کشور شود. وی افزود: 
فعالیت هایی که در سازمان تحقیقات، آموزش و 
ترویج کشاورزی انجام می شود روی هزینه خانوار 

و معیشت آنها تاثیر می گذارد و موجب پایداری در 
تولید غذا می شود. وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: 
ماموریتی که سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 
کشاوزی دارد آن است که میزان بهره وری را برای 
تولید غذا افزایش و دستاوردهای سازمان های 
استانی را نیز به مرکز انتقال دهد و همچنین از 
دستاوردهای دانشگاه ها بهره گیرد. ساداتی نژاد 
با اشاره به دیدار اخیر مسئولان دولتی با رهبر 
معظم انقلاب اظهار داشت: حضرت آقا به موضوع 
انتقال دستاوردهای علمی به بخش کشاورزی و 
سفره مردم تاکید داشتند؛ واگذاری امور به بخش 
خصوصی نیز از جمله دیگر خواسته های معظم له 
بود. وی ادامه داد: استفاده از منابع صندوق توسعه 

ملی برای بخش کشاورزی و افزایش بهره وری در 
آن از دیگر فرمایشاتی بود که رهبر معظم انقلاب 
به آن اشاره داشتند و حتی تاکید کردند که از 
طریق مجلس شورای اسلامی می توانید حتی 
تمام منابع صندوق توسعه ملی را نیز استفاده 
کنید تا میزان بهره وری در بخش کشاورزی 
افزایش یابد. وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: 
استفاده از ظرفیت های بومی از دیگر مواردی 
بود که رهبر معظم انقلاب به آن اشاره داشتند 
به طوری که  ظرفیت تولید پنبه رنگی در استان 
سیستان و بلوچستان وجود دارد که می توان از 
آن بهره گرفت. ساداتی نژاد در ادامه صحبت های 
خود با بیان اینکه آمار موجود در بخش کشاورزی 

دقیق نیست و ما نیازمند اصلاحاتی در این زمینه 
هستیم، افزود: در این راستا رصدخانه بخش 
کشاورزی راه اندازی می شود که سطح زیر کشت 
محصولات کشاورزی مشخص خواهد شد. وی 
گفت: منِ وزیر آمار دقیق تولیدات کشاورزی را 
ندارم چنین وضعیتی را دیگر مسئولان بخش 
کشاورزی وجود دارد به طوریکه  اگر میزان تولید 
محصولات کشاورزی را جست وجو کنید از ۹۰ 
میلیون تن تا ۱۴۰ میلیون تن قابل مشاهده است. 
وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: آمار در تمام دنیا 
به عنوان زیربنا در بخش تولید محسوب می شود 
که ما نیز امیدواریم در  آینده داده های دقیق تری 

در دسترس داشته باشیم. 

   در حال حاضر نرخ تورم بالای 50 درصد و نرخ سود بانکی 20 درصد است و این شرایط انگیزه ای برای جذب سرمایه در بانک ها ایجاد نمی کند
   روس ها  در زمان جنگ با اوکراین با تکیه بر ابزار بهره بانکی برای مدیریت تورم توانستند نرخ تورم را در شرایط جنگ کنترل کنند

مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی:  

عجله ای در اجرای ریال دیجیتال نداریم
  مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی در 
نشست خبری نهمین همایش سالانه بانکداری الکترونیک 
و نظام های پرداخت گفت: دیجیتالی شدن به خودی خود 
ارزش نیست. این مقوله زمانی ارزش دارد که برای مشتری 
نهایی ارزش ایجاد کند. آنچه مرکز توجه مشتری قرار دارد 
ارزش آفرینی است؛ در نتیجه دیجیتالی شدن باید در راستای 
خلق ارزش برای مشتری باشد و همه نهاد های ذی ربط باید 
توجه خودشان را به مردم معطوف کنند، چراکه ارزش آفرینی ها 
برای مردم بسیار حائز اهمیت است. این مقام مسئول در بانک 
مرکزی در خصوص سرانجام ریال دیجیتال اینطور توضیح داد: 
ریال دیجیتال از شهریورماه عملیاتی شده و اقدامات مختلف از 
حیث امنیتی و فنی بین شبکه بانکی انجام می شود تا مشکلی 
را شاهد نباشیم. هم اکنون ارز دیجیتال در مرحله آزمایشی 
است و افراد جدید به صورت تدریجی به آن اضافه می شوند و 
عجله ای در این زمینه نداریم و در کل دنیا نیز اقدامات در این 
حیث آرام تر انجام می شود. معامله با ریال دیجیتال انجام شده و 

تعداد آن محدود بوده است. وی با بیان اینکه کشور های بسیاری 
بر پول ملی دیجیتال کار کردند، تاکید کرد: در ریال دیجیتال 
ارزش آفرینی برای مردم بسیار مهم است، چراکه عمدتا این 

موضوع مطرح می شود که ریال دیجیتال چه نفع و ارزشی برای 
مردم دارد. سعی می کنیم در همایش بانکداری الکترونیک این 
مباحث را مطرح کنیم. محرمیان درباره ابهامات و مشکلاتی که 
در خصوص اعتبارسنجی مشتریان در نظام بانکی وجود دارد، 
گفت: اعتبارسنجی اولویت بالایی در بانک مرکزی دارد، اما 
مشکل اصلی در اخذ اطلاعات از سوی دیگر سازمان هاست که 
اجماع خوبی در این باره شگل گرفته تا کار به سرعت پیش برود 
ضمن اینکه در این مسیر گام های مثبت خوب رو به جلویی 
برداشته شده است. به گزارش تسنیم، محرمیان در خصوص 
اقدامات بانک مرکزی برای تأمین اسکناس مورد نیاز مردم در 
ایام پایانی سال و رفع اختلال دستگاه های خودپرداز گفت: 
تنوعی که در حوزه پرداخت در کشور داریم، در دنیا مثال زدنی 
است. در حال حاضر کمتر کسی نیاز به پول نقد دارد، اما گاهی 
در زمان های خاص مانند ایام پایانی سال نیاز به پول نقد بیشتر 
می شود که بانک مرکزی در حال برنامه ریزی است تا مشکلی 

در این خصوص نداشته باشیم.


